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PROTOKÓŁ NR V/XXXV/17 

z XXXV SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO V KADENCJI 

 
(20.03.2017 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

1. Otwarcie sesji – godz. 11
05

 – radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący 

Sejmiku. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – spośród 45 radnych 

Sejmiku Województwa Śląskiego w dzisiejszej sesji, zwołanej na podstawie 

art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa, 

zgodnie z listą obecności uczestniczy 43 Radnych. Stwierdzam tym samym 

prawomocność obrad i otwieram XXXV sesję Sejmiku Województwa 

Śląskiego V kadencji. Serdecznie witam Państwa, w szczególności naszych 

szanownych gości: Panią Poseł Danutę Pietraszewską, Pana Posła profesora 

Mariana Zembalę. Witam także serdecznie Pana Krzysztofa Justyńskiego, 

Komendanta Wojewódzkiego Policji. Witam Zarząd Województwa Śląskiego 

na czele z Marszałkiem, Panem Wojciechem Saługą. Witam Panią Skarbnik 

Elżbietę Stolorz-Krzisz. Witam serdecznie Pana Krzysztofa Dzierwę, 

Sekretarza Województwa – przy tej okazji w imieniu radnych Sejmiku 

składamy gratulacje powrotu na ważną funkcję w samorządzie wojewódzkim. 

Witam serdecznie wszystkich Państwa Dyrektorów wydziałów Urzędu 

Marszałkowskiego oraz jednostek organizacyjnych Województwa Śląskiego. 

Witam także przedstawicieli mediów, prasy, radia, telewizji. Witam na sam 

koniec najserdeczniej Koleżanki i Kolegów Radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego … proszę o włożenie kart do czytników … przystępujemy do 

punktu 2… 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXXII, XXXIII i XXXIV sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2017-2030 (druk V/557). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2017-2030 (druk V/558). 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2017 rok (druk V/559). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2017 

(druk V/560). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2017 

(druk V/561). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2017 

(druk V/562). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/31/7/2013 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie określenia 

zasad wnoszenia wkładów, a także obejmowania, nabywania i zbywania 

udziałów i akcji przez Województwo Śląskie (druk V/554). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej własność Województwa Śląskiego, położonej w 

Bytomiu przy ul. Smolenia (druk V/555). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Miasta 

Tychy czterech nieruchomości gruntowych położonych w Tychach (druk 

V/556). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/51/16/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 roku w sprawie 

gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez oświatowe 

jednostki budżetowe Województwa Śląskiego (druk V/550). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2017 rok (druk V/563). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Gliwice 

(druk V/551). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Województwem 

Opolskim dotyczącego powierzenia zadania publicznego w zakresie 

planowania gospodarki odpadami komunalnymi oraz przyjęcia od 

Województwa Opolskiego powierzonego zadania publicznego w zakresie 

planowania gospodarki odpadami komunalnymi (druk V/552). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej 

pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w 2017 

roku na terenie Województwa Śląskiego (druk V/553). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zmiany 

sposobu realizacji Programu rozwoju regionalnej infrastruktury sportowej 

(druk V/548). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Pogotowia Ratunkowego w 
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Katowicach (druk V/549). 

20. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – uprzedzam, że tych 

zmian będzie sporo. Postaramy się wszystko wyprocedować zgodnie i jasno 

zarazem, przy tym od razu dodam, że zmiana porządku obrad wymaga 

bezwzględnej większości głosów ustawowego składu Sejmiku, zgodnie z art. 

21 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa. I tak w pierwszej kolejności 

chcę poinformować, że na wniosek Komisji Rewizyjnej proponuję 

umieszczenie w porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Śląskiego na 2017 

rok – projekt uchwały w tym zakresie otrzymaliśmy na druku V/564. Po 

ewentualnym wprowadzeniu tego projektu uchwały zamieścimy go w 

końcowej części porządku dziennego przed sprawozdaniem z prac Zarządu, 

ale także i inne projekty wprowadzone w tym miejscu będziemy procedowali. 

… Witamy także Pana Stanisława Jeziorańskiego, Dyrektora Regionalnej 

Dyrekcji Lasów Państwowych … To była pierwsza propozycja zmian 

porządku dziennego. Jeśli chodzi o dalsze propozycje, proponuję 

wprowadzenie zmian w [składzie] Komisji Rewizyjnej, dalej będziemy 

wprowadzali zmiany w Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … I 

kolejna propozycja Informacja z przebiegu Forum Samorządowego jakie się 

odbyło w dniu 16 marca w Warszawie, czyli te zmiany, już cztery, proponuję 

Państwu Radnym do wprowadzenia. Oczekuję teraz na dalsze propozycje 

zmiany porządku obrad… 

 

- radny Bronisław Karasek – obecna Konstytucja Rzeczpospolitej Polskiej z 

dnia 2 kwietnia ‘97 roku została uchwalona przez Zgromadzenie Narodowe 

właśnie 20 lat temu, kiedy Marszałkiem Sejmu był Józef Zych, a Marszałkiem 

Senatu Adam Struzik. Została przyjęta w referendum konstytucyjnym w dniu 

25 maja ‘97 roku, podpisana przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 

Aleksandra Kwaśniewskiego 16 lipca ’97 roku. W preambule jej twórcy 

skierowali do nas jako przyszłych pokoleń te słowa: wszystkich, którzy dla 

dobra Trzeciej Rzeczypospolitej tę Konstytucję będą stosowali, wzywamy, aby 

czynili to, dbając o zachowanie przyrodzonej godności człowieka, jego prawa 

do wolności i obowiązku solidarności z innymi, a poszanowanie tych zasad 

mieli za niewzruszoną podstawę Rzeczypospolitej Polskiej. Panie 

Przewodniczący ! Dzisiaj w przeddzień 20. rocznicy uchwalenia przez 

Zgromadzenie Narodowe obowiązującej Konstytucji Sejmik Województwa 

Śląskiego jako wspólnota mieszkańców powinien nam wszystkim 

przypomnieć, że wszystkie zapisy zawarte w Konstytucji Rzeczpospolitej 
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muszą być przestrzegane. W związku z powyższym w imieniu klubu radnych 

PSL wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad sesji Sejmiku Województwa 

Śląskiego projektu uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

upamiętnienia 20. rocznicy uchwalenia obowiązującej Konstytucji, a was 

Szanownych Radnych proszę o przyjęcie. 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – ja z dwoma wnioskami do porządku obrad. 

Jako, że wpłynęła rezygnacja Pani Marszałek Skowronek, proszę Sejmik o 

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia 

obowiązków Pani Wicemarszałek, a także chciałem … proszę o zdjęcie z 

porządku obrad druków V/557 i V/558 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, aby wprowadzić projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

zmian WPF konsumujący zmiany z wyżej wymienionych druków, a także to 

co Komisja Kultury ostatnio procedowała, czyli projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu, z tej nadwyżki, którą przesłaliśmy Państwu z propozycją 

podziału … chcemy dołożyć do niej prawie 20 mln, które chcemy 

rozdysponować w obszarze kultury. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś jeszcze ma 

jakieś propozycje zmian w porządku obrad ? … Nie widzę, a zatem możemy 

przystępować do głosowania… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej… (druk V/564): 

 

za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej (druk V/567): 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany składu Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia (druk 

V/571): 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad informacji z przebiegu 

Forum Samorządowego z dnia 16 marca 2017 roku: 

 

za  37 

przeciw 3 

wstrzym. 2 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – wniosek złożony 

przez Radnego Karaska będziemy głosowali później, bo Państwo jeszcze nie 

otrzymali druku w tym zakresie… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego (druk V/565): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 (druk V/557): 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 6 

 

 

Głosowanie nad zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 (druk V/558): 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 (druk 

V/568): 

 

za  35 

przeciw 0 
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wstrzym. 8 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2017 rok (druk V/569): 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 6 

 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – wszyscy Państwo 

Radni otrzymali projekt uchwały dotyczący przyjęcia oświadczenia w sprawie 

upamiętnienia 20. rocznicy uchwalenia obowiązującej Konstytucji RP, dlatego 

możemy głosować w sprawie przyjęcia do porządku tej uchwały… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego upamiętnienia 20. rocznicy 

uchwalenia obowiązującej Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej (druk V/570): 

 

za  32 

przeciw 2 

wstrzym. 9 

 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – krótka przerwa 

konsultacyjna z Panem Marszałkiem … przepraszam … Mamy wszystkie 

propozycje przegłosowane na obecny moment. Oczywiście jak wiemy w 

każdym punkcie porządku dziennego możemy zmieniać tenże porządek 

zgodnie z potrzebami i życzeniem Zarządu, Pana Marszałka i Państwa 

Radnych. A więc tak ! Po zmianach porządek przedstawia się następująco: w 

punkcie 4. będzie podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej – zamiast dwóch zdjętych będzie tekst jednolity. 

Natomiast jeśli chodzi o podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu i 

budżecie, wprowadziliśmy dodatkowy punkt dotyczący zmian w budżecie i 

będzie to punkt 6. porządku dziennego. Natomiast pozostałe przyjęte punkty 

porządku dziennego będą po punkcie 19., a przed 20., czyli sprawozdaniem z 

działalności Zarządu. W pierwszej kolejności będziemy procedowali jako 

punkt 20. plan kontroli Komisji Rewizyjnej, następnie oświadczenie w sprawie 

20-lecia Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej, następnie zmiany w Komisji 

Rewizyjnej, zmiany w Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia, 

zmiany w Zarządzie, czyli zgodnie z wnioskiem przegłosowanym – sprawa 

przyjęcia rezygnacji Pani Marszałek i póki co w ostatnim punkcie z treści 
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zmienionej Informacja z przebiegu Forum Samorządowego. Takie mamy 

dotychczasowe ustalenia… 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – Panie Przewodniczący ! Ja bym prosił żeby 

punkt: zmiany w Zarządzie przenieść na sam początek i od tego zacząć 

procedowanie sesji. Przepraszam, że zgłaszając te zmiany do porządku tego 

nie zaproponowałem. Z takich względów proceduralnych, formalnych bardzo 

bym prosił o to żeby to było na początku. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – a więc Panie 

Marszałku, stwierdzam że przyjmujemy do realizacji ten punkt dotyczący 

przyjęcia rezygnacji Pani Marszałek Aleksandry Skowronek z tej ważnej 

funkcji Wicemarszałka, czyli mamy uchwalony porządek dzienny … i 

przystępujemy do realizacji kolejnych punktów porządku dziennego, a więc 

zgodnie z sugestią i prośbą przystępujemy do realizacji punktu, który przyjął 

nazwę przyjęcie rezygnacji i zwolnienie z pełnienia obowiązków 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego, projekt uchwały na druku V/565… 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia 

obowiązków Wicemarszałka Województwa Śląskiego (druk V/565). 

4. Przyjęcie protokołów z XXXII, XXXIII i XXXIV sesji Sejmiku. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2017-2030 (druk V/568). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2017 rok (druk V/559). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2017 

rok (druk V/569). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2017 (druk 

V/560). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2017 (druk 

V/561). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2017 (druk 

V/562). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/31/7/2013 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie określenia 
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zasad wnoszenia wkładów, a także obejmowania, nabywania i zbywania 

udziałów i akcji przez Województwo Śląskie (druk V/554). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej własność Województwa Śląskiego, położonej w 

Bytomiu przy ul. Smolenia (druk V/555). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Miasta 

Tychy czterech nieruchomości gruntowych położonych w Tychach (druk 

V/556). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/51/16/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 roku w sprawie gromadzenia 

dochodów na wydzielonym rachunku przez oświatowe jednostki budżetowe 

Województwa Śląskiego (druk V/550). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych 

na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2017 rok (druk V/563). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Gliwice 

(druk V/551). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Województwem 

Opolskim dotyczącego powierzenia zadania publicznego w zakresie 

planowania gospodarki odpadami komunalnymi oraz przyjęcia od 

Województwa Opolskiego powierzonego zadania publicznego w zakresie 

planowania gospodarki odpadami komunalnymi (druk V/552). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej 

pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w 2017 

roku na terenie Województwa Śląskiego (druk V/553). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zmiany 

sposobu realizacji Programu rozwoju regionalnej infrastruktury sportowej 

(druk V/548). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Pogotowia Ratunkowego w 

Katowicach (druk V/549). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Sejmiku Województwa Śląskiego w 2017 roku (druk V/564). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej (druk 

V/567). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisja Polityki Społecznej i 

Ochrony Zdrowia (druk V/571). 

24. Informacja z przebiegu Forum Samorządowego z dnia 16 marca 2017 roku. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

upamiętnienia 20. rocznicy uchwalenia obowiązującej Konstytucji 

Rzeczypospolitej Polskiej (druk V/570). 

26. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 
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27. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

28. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia 

z pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa Śląskiego 

(druk V/565): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – proszę bardzo, Pani 

Marszałek Aleksandra Skowronek zabierze głos w tej sprawie… 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – Pani Poseł ! Panie Pośle ! 

Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Zarządzie, Radni Sejmiku 

Województwa Śląskiego oraz Goście ! 10 marca 2014 roku objęłam funkcję 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego. Nie traktowałam tej funkcji jako 

pracy, tylko jako służbę na rzecz województwa i mieszkańców. Zależało mi 

bardzo na rozwoju służby zdrowia, na wprowadzeniu i szybkiej alokacji 

środków unijnych, zależało mi na tym żeby szkolnictwo zawodowe w naszym 

województwie dostosowało się do potrzeb rynku. Udało się przy współpracy 

całego zespołu, któremu miałam przyjemność przewodniczyć – mówię tutaj o 

dyrektorach Urzędu Marszałkowskiego, o pracownikach – udało się wiele 

zrobić. Wczoraj wieczorem usiadłam i chciałam sobie zrobić taki bilans 

trzyletniej pracy na stanowisku Wicemarszałka Województwa Śląskiego i to 

był bardzo obszerny materiał. Pozwoliłam sobie tylko na takie sztandarowe 

informacje, które chciałabym Państwu przekazać, co nam przez te trzy lata 

udało się zrobić nowego na rzecz zdrowia i rozwoju województwa śląskiego. 

Przede wszystkim otwarliśmy Śląskie Centrum Perinatologii i Chirurgii Płodu 

w szpitalu w Bytomiu, niedawno otworzyliśmy pierwsze w województwie 

śląskim, drugie w Polsce, Centrum Psychiatrii dla Dzieci i Młodzieży w 

Sosnowcu. Rozpoczęliśmy rozbudowę Centrum Repty Śląskie. Te lata 2014-

2017, to lata w których wydatkowaliśmy ponad 139 mln zł na doposażenie 

placówek służby zdrowia i polepszenie standardów pobytu pacjenta. W 

Katowickim Centrum Onkologii oblicze zmienił blok operacyjny i oddział 

anestezjologii. Wspólnie rozpoczęliśmy od roku 2015 przetargi na zakup 

energii elektrycznej, przetargi na zakupy leków. Opracowaliśmy potrzebny w 

województwie Program walki z otyłością oraz Program profilaktyki chorób 

płuc. Te programy zostały wdrożone i z tą otyłością, przede wszystkim wśród 

dzieci, na terenie województwa śląskiego skutecznie walczymy. Mówiłam o 

szkolnictwie zawodowym. Do tej pory szkolnictwo zawodowe na terenie 

województwa nie spełniało potrzeb pracodawców. W związku z licznymi 

spotkaniami, konferencjami, staraliśmy się wprowadzić szkolnictwo 

zawodowe przy pomocy środków unijnych na zamówienie danego 

pracodawcy. Jesteśmy na dobrej drodze, efekty powinny być widoczne już w 
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przyszłym roku. Jeśli chodzi o środki unijne to zakończyliśmy rozliczanie 

starej perspektywy – lata 2007-2013 – i skutecznie rozpoczęliśmy wdrażanie 

nowej perspektywy – 2014-2020. Dotychczas podpisaliśmy 940 umów na 

kwotę 3,52 mld. Zrealizowaliśmy alokacje prawie w 24 %. To dużo, ponieważ 

środki unijne którymi dysponuje Województwo Śląskie są praktycznie 

największe w naszym kraju. Z tego miejsca chciałabym bardzo serdecznie 

podziękować wszystkim współpracownikom, dyrektorom Urzędu 

Marszałkowskiego, zastępcom dyrektorów, pracownikom i Państwu Radnym 

również, za dobrą i konstruktywną współpracę. Mam nadzieję, że te nowe 

wyzwania, które staną przede mną, będę w stanie im sprostać i liczę nadal na 

owocną współpracę z Zarządem i z Sejmikiem Województwa Śląskiego. 

Serdecznie Państwu dziękuję ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – dziękujemy Pani 

Marszałek za wystąpienie, za dotychczasową pracę i myślę, że będę 

wyrazicielem nas wszystkich, że składamy Pani Marszałek [życzenia] 

pomyślności i satysfakcji z pracy na innym, myślę że także ważnym, 

stanowisku. Wszystkiego najlepszego życzymy Pani Marszałek w pracy i 

życiu osobistym. Wobec złożenia przez Panią Marszałek rezygnacji z 

pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa Śląskiego 

przystępujemy do głosowania. Jak już wcześniej mówiłem projekt uchwały w 

tym zakresie otrzymaliśmy na druku V/565. Zgodnie z trybem wynikającym z 

ustawy o samorządzie województwa w takiej konkretnej sytuacji głosowanie 

odbywa się w trybie głosowania jawnego. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – Pani Marszałek ! Ja z tego miejsca chciałem 

serdecznie podziękować za Pani ponad trzyletnią pracę nad rzecz samorządu 

województwa, razem pracowaliśmy dwa lata i cztery miesiące. Myślę, że do 

tego można by dołożyć jeszcze kilka takich list zadań, które dzięki Pani 

Marszałek powstały w województwie i dzięki którym województwo śląskie 

zmieniło się na lepsze. Rozstajemy się, ale nie żegnamy, naprawdę liczę na 

dalszą współpracę i będziemy jeszcze pewnie nie raz mogli wspólnie 

decydować o tym jak nasz region powinien się rozwijać, w innych miejscach, 

ale równie odpowiedzialnych i równie ważnych. Dziękuję bardzo Pani 

Marszałek ! 
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- prof. Marian Zembala, Dyrektor Śląskiego Centrum Chorób Serca 

w Zabrzu – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie, Panowie ! 

Dostojni Goście ! Chciałoby się powiedzieć: skoro byłam taka znakomita, to 

po coście mnie przekazali na inne stanowisko ? Demokracja, która tu jest 

widoczna, być może podpowiedziała zadania, które za chwilę, za pewien czas, 

ocenimy i wierzę w to co powiedział przed chwilą Pan Marszałek, że 

rzeczywiście talent, a przede wszystkim bardzo duża pracowitość Pani 

Marszałek, zaowocuje, a Państwo, my wszyscy, to ocenimy w miejscu 

kolejnych wyzwań. Stanąłem tutaj w miejscu bardzo mi bliskim z 

największym szacunkiem także dla Państwa, ponieważ z pokorą od Państwa 

się uczyłem tego nowego obszaru, który dotyczy pewnej debaty publicznej, a 

chciałbym być świadkiem jako minister zdrowia w roku 2015 i myślę, że jest 

dobry moment żeby przywołać kilka zdarzeń, które bardzo dobrze 

charakteryzują postać, ofiarność, pracowitość Pani Wicemarszałek i w sposób 

szczególny jej podziękować, ponieważ każdy z nas w pewnym momencie 

swojego życia … Życie całe jest drogą, czy nam się podoba czy nie, jest się 

dyrektorem, przestaje się być dyrektorem, ale człowiekiem się zawsze zostaje, 

jest się nauczycielem, jest się kierownikiem szkoły, jest się lekarzem, jest się 

kierownikiem kliniki, ale pozostaje się człowiekiem. I z tej perspektywy 

chciałem powiedzieć tak: pamiętajmy wszyscy, że silne sygnały, które … i 

doświadczenia … jeszcze lepsze słowo niż sygnały, które się tutaj narodziły, 

właśnie tutaj w województwie śląskim, stały się powodem tego że w roku 

2015 w czasie moich krótkich niecałych sześciu miesięcy bycia w służbie 

najjaśniejszej Rzeczypospolitej jako bezpartyjny lekarz w rządzie Pani 

Premier Ewy Kopacz, udało się po prawie trzech latach niepowodzeń 

pozyskać największe w dotychczasowej historii środki unijne, które dzisiaj w 

największym stopniu stanowią źródło, tzw. zewnętrzne, na ochronę zdrowia. 

Przypomnijmy ! To jest kwota 12 mld zł, w poprzedniej edycji było 3,6 mld 

dla całego kraju. Dzisiaj te środki służą mojemu następcy i nam wszystkim i 

chcę powiedzieć, że po trzech latach niepowodzeń, kiedy troszkę w inny 

sposób, z nowo powołanym zespołem przygotowałem się intensywnie, 

mówiąc szczerze dzień i noc, ażeby podjąć to wyzwanie i wygrać w końcu, 

bośmy przez trzy lata przegrywali, to bardzo wiele doświadczeń tutaj, Panie 

Marszałku, tutaj Pani Marszałek, tutaj Pani Dyrektor Staś i tutaj bardzo wielu 

Panie i Panowie Posłowie, miało swój rodowód. To jest dobra okazja żeby 

ceniąc doświadczenie z Sejmiku, z szacunkiem patrzę na Państwa wielu ponad 

podziałami i mocno to pamiętam, że przecież to o co Unia prosiła, wymagała i 

to co było podstawą naszego przegrywania, było nie jakąś eurokracją, tylko 

uporządkowaniem. I przypomnijmy ! Uporządkowanie gliwickiej onkologii 

stało u podstawy moich decyzji, szerszych i moich następców, żeby 

uporządkować, poprawić sytuację w onkologii w ogóle. Jeżeli z pomocą 

policji – chylę czoło Panie Komendancie – i samorządów i administracji, 

pokazaliśmy rozwiązania tu na Śląsku jakie wdrożyliśmy w najbardziej 
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zaniedbanych regionach – Śląskie, Łódzkie i Mazowieckie – w zakresie 

dopalaczy, to pokazaliśmy rozwiązania skuteczne, ponad podziałami. Jeżeli z 

pomocą służb ratunkowych z Panem Dyrektorem Borowiczem pokazaliśmy, 

że w tym naszym województwie w nocy nie musi być sytuacja, która rujnuje 

wiele aglomeracji, że chory najtrudniejszy, ostrodyżurowy, omija kolejne 

szpitale, bo go wiozą najczęściej do jednego publicznego szpitala. Myśmy 

twardo pokazali, że albo dyżurujesz, także w nocy, albo jeżeli tego nie chcesz 

zmniejszamy ci kontrakt. I tak jak w Europie i takie rozwiązania mógłbym 

dzisiaj mnożyć. To spowodowało, drodzy Państwo, że startując po raz kolejny 

po trzech latach, po jedenastu niepowodzeniach, wygraliśmy i przywieźliśmy 

te 12 mld zł, które dzisiaj są największym strumieniem środków 

zewnętrznych. Na ręce Pana Marszałka, Pani Marszałek, dziękuję Pani 

Dyrektor Staś, całego zespołu i wszystkim, którzy to rozumieją. Kiedy bardzo 

trudnym czasie negocjowaliśmy w Rybniku w warunkach bardzo trudnych, 

Państwo pamiętacie, jeszcze dzisiaj jak się czyta niektóre komentarze 

mówiące: nieodpowiedzialny minister – mówią o mnie, że ośmielił się 

podnieść stawki dla pielęgniarek o kwotę brutto, i nie do podstawy, o 400, ale 

przypomnijmy, że w bardzo wielu środowiskach, po pierwsze, pozycja 

pielęgniarki to jest fundament szpitala i tam gdzie pozycja pielęgniarki jest 

słaba, tam szpital jest słaby. Musimy to wszyscy rozumieć ! I oczywiście 

trzeba również dbać o inne zawody w szpitalu, o ratowników, o laborantów, 

rehabilitację, ale trzeba od czegoś zacząć, a w roku 2015 tylko z powodu 

większej liczby zatrudnionych i większych zarobków mieliśmy 3,4 mld 

nadwyżki wśród tych 71,4 mld zdeponowanych w funduszu. Z tego mój 

poprzednik dla lekarzy po tych strajkach zimowych dał prawie 900 mln, a ja 

miałem bezpieczne wyliczenie wsparte – proszę wybaczyć, ale tu również 

powiem – przez środowisko pielęgniarskie, ale także przez taki autorytet jak 

Arcybiskup Skworc i wielu innych, bo również także ich, oprócz wojewodów i 

samorządów, poddałem to publicznej debacie. Uważaliśmy razem, i zrobiłbym 

dzisiaj to samo, że dzięki temu znacząco, bez antagonizowania, wzmocniliśmy 

pozycję. Kiedy przyszło negocjować, bardzo ciężko, w Rybniku, kiedy ten 

zespół chciał 600, 700, a może jeszcze więcej, tłumacząc, że na intensywnej 

terapii pracują ciężko, nigdy nie zapomnę Pani wysiłku i nocy obok 

dyrektorów szpitala, które tam spędziliśmy. Chciałbym żeby wszyscy o tym 

pamiętali, to jest takie świadectwo działania nie na pokaz. I tych świadectw 

było dużo ! Kończąc, Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Pani 

Marszałek, Panie Panowie Posłowie, w tej sali pamiętajcie o dobrych ludziach, 

uczciwych, prawych, którzy jak odchodzą – to jest naturalne w życiu, 

zmieniamy drogę – to zachowują swoją prawość, uczciwość. To nas 

wszystkich łączy, to jest pewna cecha śląskiego etosu i każdy z nas musi w 

życiu zostawić trwały ślad. Ten ślad jest bardzo ważny, zwłaszcza jak jest 

śladem uczciwym. Jako minister zdrowia szczególnie byłem poddany różnym 

lobbystycznym działaniom, jestem na to wyjątkowo uczulony, szczególnie 
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potężne lobby producentów tytoniu i całej tej grupy producentów leków. 

Naturalne, działają, ale siłę ludzi i uczciwości po tym poznajemy, że potrafią 

wyważyć we właściwy sposób i zachować proporcje. I za tą prawość również 

Pani dziękuję. Kończąc, życzę następcy aby te wszystkie dobre cechy, które 

przyjmuje – bo jest ciągłość urzędu, doświadczenia bardzo wielu osób, 

Państwa na tej sali – zachował, żeby pokazał z klasą, że te wszystkie dobre 

cechy w tym … będąc ministrem trzykrotnie powiedziałem mocne nie 

lobbystom, jestem jednym z tych … powiedziałem mocne nie lobbystom … 

jestem jednym z tych, którzy – czy się to komukolwiek podoba, czy nie – będę 

również tak działał w zgodzie z własnym sumieniem. Jeszcze raz dziękuję 

Państwu za wyjątkową przyjemność bycia z Państwem w miejscu, które 

szanuję, które cenię, wobec osób, które są i pozostaną mi zawsze bliskie. Panie 

Przewodniczący, Panie Marszałku, Pani Marszałek, Pani Dyrektor i Panie 

Panowie ! Dziękuję jeszcze raz ! 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! 

Chciałem prosić o wprowadzenie do porządku obrad, dodanie punktu o 

wyborze wicemarszałka województwa. Jeżeli znaleźć miejsce, to teraz, czyli 

jak najszybciej. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – wprawdzie Pan 

Marszałek nie zgłosił nazwiska kandydata, ale wiemy o kogo chodzi i w tym 

miejscu należy się należy się wyjaśnienie. Myślę, że za daleko się nie posunę 

w ujawnianiu tajemnic. Pan Michał Gramatyka jest członkiem Komisji 

Rewizyjnej, jest wiceprzewodniczącym tej komisji i w efekcie jeśli by doszło 

do wyboru nie może łączyć tych dwóch funkcji. I zarazem przypominam, że w 

porządku dziennym mamy ustalenie zmian w składzie Komisji Rewizyjnej, 

dlatego też tą uchwałę o zmianie składu Komisji Rewizyjnej musimy 

głosować przed wyborem członka Zarządu, Wicemarszałka w tym przypadku 

… ale został złożony wniosek o wprowadzenie do porządku dziennego 

wyboru Wicemarszałka Województwa Śląskiego – taki jest wniosek Pana 

Marszałka, a za chwilę doprecyzujemy w którym punkcie porządku dziennego 

będziemy dokonywali tychże zmian. W związku z tym, na wniosek Pana 

Marszałka, proponuję wprowadzić do porządku dziennego wybór 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu dotyczącego 

wyboru Wicemarszałka Województwa Śląskiego: 

 

za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – wprowadziliśmy do 

porządku dziennego, teraz kiedy procedujemy ten punkt ? Bo przypomnę, że 

ustaliliśmy, że zmiany w komisjach odbędą się pod koniec sesji. Możemy to 

zgodnie z procedurami zmienić i wprowadzić w trybie natychmiastowym, ale 

czekam na propozycje w tym zakresie. 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – nie mam tego porządku przed sobą, ale 

oczywiście sekwencja zdarzeń powinna nastąpić. Jeżeli przed powołaniem 

potrzebne są zmiany w Komisji Rewizyjnej, prosiłbym żeby nie przeciągać tej 

kwestii i merytoryką się zająć i takie ustawienie porządku obrad żeby było 

odwołanie z Komisji Rewizyjnej, a następnie wybór nowego Wicemarszałka 

Województwa Śląskiego. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – w związku z tym 

mam propozycję następującą – za chwilę byśmy procedowali zmiany w 

składzie Komisji Rewizyjnej na druku V/567. W paragrafie 1 mamy zapis, że 

odwołuje się funkcji członka Komisji Rewizyjnej Pana Michała Gramatykę. 

Proszę zgłosić kandydata w miejsce Pana Radnego Michała Gramatyki i 

będziemy głosowali projekt tej uchwały. Jeśli ta uchwała zostanie 

przegłosowana, przystąpimy do realizacji wniosku już przegłosowanego w 

tym właśnie miejscu, czyli zaraz po przyjęciu zmian w Komisji Rewizyjnej. 

Proszę bardzo Pan Przewodniczący Grzegorz Wolnik się zgłaszał… 

 

- radny Grzegorz Wolnik – chciałem w imieniu klubu radnych PO zgłosić do 

Komisji Rewizyjnej kandydaturę Pana Radnego Andrzeja Gościniaka. Tej 

kandydatury nie muszę ani uzasadniać, ani przedstawiać. W związku z tym 

proponujemy do komisji w miejsce ustępującego Pana Radnego Gramatyki 

Radnego Andrzeja Gościniaka. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – prosimy ażeby w 

miejsce wykropkowane [wpisać] powołuje się w skład Komisji Rewizyjnej 

Radnego Andrzeja Gościniaka. To jest uzgodnione z Państwem, tego nie 

musimy głosować. A zatem mamy pełny projekt uchwały w zakresie zmian 

składu Komisji Rewizyjnej, wobec tego możemy przystąpić … proszę 

uprzejmie Pan Jan Kawulok …[z miejsca, poza nagraniem]… do porządku 

obrad została wprowadzona zmiana składu Komisji Rewizyjnej i został 

wprowadzony nowy punkt o wyborze Wicemarszałka Województwa 

Śląskiego. Tylko porządkujemy i ja mam, że tak się wyrażę, taką moc żeby 

zmiany co do kolejności wprowadzać. Nie są to zmiany porządku obrad, tylko 

zmiany kolejności …[głosy z sali, poza nagraniem]… Dobrze ! Proszę 

Państwa ! Z uwagi na to, że nawet tutaj w składzie są rozbieżności 

interpretacyjne, dlatego też proponuję przegłosować i będzie wtedy, mówiąc 

wprost, pewne. Dlatego też proponuję ażeby w tej chwili po punkcie już 
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zrealizowanym wprowadzić punkt w sprawie zmiany składu Komisji 

Rewizyjnej … i stawiam taki wniosek pod głosowanie żeby nie było żadnych 

wątpliwości. To jest formalnie zbędne, ale niech się stanie … Przesuwamy ! 

To nie jest zmiana, bo do porządku zostało wprowadzone … Ja nie chcę się 

nikomu, Szanowni Państwo, narażać. Chcę żeby było zgodnie … a sprawa 

głosowania nic nie kosztuje, a będzie swoisty spokój … maszyna nie nadąża 

… przerwa techniczna … To korzystając z tej chwili przerwy technicznej 

informuję, że po zgłoszeniu formalnym osoby, powołamy komisję skrutacyjną, 

bo powołanie na członka Zarządu musi się odbywać zgodnie z ustawą o 

samorządzie województwa w trybie głosowania tajnego. Wybierzemy komisję 

skrutacyjną, która przygotuje karty do głosowania i w tym czasie będzie 

przerwa, przerwa także na posiedzenie Komisji Budżetu Skarbu i Finansów, 

by komisja mogła zaopiniować nowo wprowadzony druk dotyczący zmian 

budżetu Województwa – tak, że w czasie przerwy będą dwa gremia pracowały 

… Możemy przystąpić do głosowania. Myślę, że nie muszę powtarzać jaka 

jest treść zmiany, czyli głosujemy przesunięcie. Proszę o uwagę, bo emocje są 

niepotrzebne, głosujemy przesunięcie do procedowania w tej chwili, w tej 

kolejności zmiany w składzie Komisji Rewizyjnej… 

 

Głosowanie nad zmianą porządku obrad polegającą na przeniesieniu punktu 

dotyczącego zmian w składzie Komisji Rewizyjnej do punktu przed wyborem 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Rewizyjnej 

(druk V/567): 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa 

Śląskiego (druk V/566): 
 

- Marszałek Wojciech Saługa – Pan Przewodniczący mnie trochę ubiegł, ale 

tak, chciałem potwierdzić, że zgłaszam kandydaturę Pana Michała Gramatyki 
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na Wicemarszałka. To jeden z nas, nasz kolega w tych ławach od dwóch lat i 

czterech miesięcy, doktor nauk prawnych, radca prawny, samorządowiec, 

menadżer z doświadczeniem w sektorze publicznym i prywatnym. Od 2014 

roku radny Sejmiku, wcześniej Zastępca Prezydenta Miasta Tychy, radny 

Miasta Tychy wieloletni, Dyrektor Departamentu Zarządzania Operacyjnego 

w Enea S.A., Prezes Zarządu Enea Centrum spółka z o.o., Wiceprezes ds. 

Handlu Tauron Polska Energia, a ostatnio ekspert PwC ds. współpracy z 

samorządem terytorialnym. Jeszcze raz mówię – jako, że to jest nasz kolega z 

którym współpracujemy od dwóch lat, więcej myślę rekomendacji nie trzeba. 

Proszę o przyjęcie tej kandydatury. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – chcę nam wszystkim 

przypomnieć, że inicjatywę i wniosek w zakresie zgłoszenia kandydata ma 

zgodnie z ustawą o samorządzie województwa wyłącznie Marszałek 

Województwa. To się stało, tak, że nie będę siłą rzeczy pytał o inne 

kandydatury i wobec tego pytam Pana Radnego Michała Gramatykę czy 

wyraża zgodę na kandydowanie na funkcję Wicemarszałka Województwa 

Śląskiego ? …[tak]… Czy Pan, w tym wypadku kandydat, radny chce zabrać 

głos czy niekoniecznie ? … Dobrze, dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa 

zechce zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! Wobec tego zgodnie z 

wcześniej cytowanym trybem, głosowanie, wybór członka Zarządu, 

Wicemarszałka odbywa się w głosowaniu tajnym, wobec tego wybierzemy 

komisję skrutacyjną. Po wyborze komisji skrutacyjnej będziemy prosić o 

wydrukowanie kart, przygotowanie całej procedury, ogłoszenie wyników, a w 

tym czasie, jak mówiłem wcześniej, zbierze się Komisja Budżetu Skarbu i 

Finansów by zaopiniować jeden z projektów uchwał. Wobec tego ja będę 

zgłaszał kandydatów do komisji skrutacyjnej, jeśli będą inne propozycje – a 

dodam przy tym, że na konwencie te osoby podałem, które proponuję do pracy 

w tej komisji – jeśli będą inne, no to oczywiście można będzie to zmienić. I 

tak w kolejności … i od razu będę pytał o zgodę … Pani Halina Bieda czy 

wyraża zgodę ? … Jeśli by były inne propozycje, np. z klubu, to proszę 

zgłaszać … Pani Halina Bieda ? [tak], Pani Beata Kocik [tak], Pani Danuta 

Kożusznik [tak], Pan Stanisław Dzwonnik [tak], Pani Aniela Jany [tak]. Czy 

są inne propozycje do składu komisji skrutacyjnej ? … Nie widzę ! Wobec 

tego przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – ogłaszamy przerwę, 

komisję skrutacyjną prosimy zebrać się w pokoju 270, a Komisję Budżetu 

Skarbu i Finansów proszę o pozostanie na sali w celu wydania opinii … 

przerwa do 10 minut. 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – przystępujemy do 

obrad po krótkiej przerwie… 

 

- radna Halina Bieda – proszę Radnego Stanisława Dzwonnika o pokazanie 

urny … Będę po kolei czytała i bardzo proszę o odbieranie kart do głosowania. 

 

[komisja skrutacyjna rozdała obecnym karty do głosowania i przeprowadziła 

procedurę głosowania] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – proponuję abyśmy 

zaczekali na miejscu. Myślę, że czas pracy komisji będzie krótki, tak, że nie 

rozchodźmy się… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – proszę uprzejmie o 

zajmowanie miejsc, a Panią Przewodniczącą komisji, radną Halinę Biedę 

proszę o przedstawienie wyników głosowania. 

 

- radna Halina Bieda – komisja skrutacyjna w składzie: Halina Bieda, 

Stanisław Dzwonnik, Aniela Jany, Beata Kocik, Danuta Kożusznik po 

przeprowadzeniu głosowania stwierdza, iż wydanych kart było 44, głosów 

ważnych oddano 44. Za kandydaturą Pana Michała Gramatyki na 

Wicemarszałka głosowało 29 radnych, przeciw 6, wstrzymało się od głosu 9 

radnych. Tym samym wynik głosowania jest jednoznaczny z podjęciem 

uchwały o wyborze Pana Michała Gramatyki na Wicemarszałka 

Województwa Śląskiego. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – wynik głosowania 

jest równoznaczny z podjęciem uchwały, którą mieliśmy na druku V/566 

o treści w paragrafie 1: na wniosek Marszałka Województwa Śląskiego, w 

wyniku prawidłowo przeprowadzonego głosowania tajnego, Wicemarszałkiem 

Województwa Śląskiego został wybrany Radny Michał Gramatyka. W 

paragrafie 2: uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia … Panie 

Wicemarszałku ! Proszę o zajęcie odpowiedniego miejsca… 
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- Wicemarszałek Michał Gramatyka – Szanowny Panie Przewodniczący ! 

Szanowny Panie Marszałku ! Panie i Panowie Radni ! Jako, że 

chronologicznie najpierw zostałem odwołany ze składu Komisji Rewizyjnej, 

to pozwólcie Państwo, że najpierw podziękuję swoim kolegom i koleżankom z 

Komisji Rewizyjnej za dobrą współpracę i podziękuję za wszystko to czego 

się w tej komisji nauczyłem. Panu Marszałkowi Wojciechowi Sałudze bardzo 

dziękuję za rekomendację, za propozycję abym to właśnie ja zajął się tym 

obszarem, tym ogromnym obszarem i bardzo trudnym. Traktuję to jako 

inwestycję i dopełnię wszelkich starań aby ta inwestycja była korzystną 

inwestycją, aby zwrot z tej inwestycji przyszedł jak najszybciej i żebyśmy 

wszyscy byli z tego zwrotu zadowoleni. Bardzo dziękuję kolegom i 

koleżankom i kolegom radnym z klubu Platformy Obywatelskiej za wsparcie, 

za poparcie mojej kandydatury. Bardzo dziękuję całemu Sejmikowi że 

zostałem wybrany, w szczególności dziękuję radnym opozycyjnym, bo 

matematyka mi mówi, że jest Państwa znacznie więcej niż 6., a tylko 6 głosów 

przeciw tej kandydaturze było. Bardzo dziękuję ! Nasza współpraca nie będzie 

łatwa, o czym wszyscy wiemy, ale również wiemy o tym, że ona będzie 

nacechowana obopólnym szacunkiem i że będzie wyłącznie merytoryczna. 

Nawiązując do słów jednego z moich autorytetów, co tu dużo ukrywać Pana 

Profesora Zembali, wypowiedzianych przed chwilą z tej z tej mównicy, 

chciałem powiedzieć, że mam absolutną świadomość tego czego się 

podejmuję, że jestem dobrze do tego przygotowany i że wiem, że samorząd to 

jest sztafeta, w której ja dzisiaj przejmuję pałeczkę z rąk godnej osoby i kiedyś 

przyjdzie taki dzień, że tą pałeczkę w ręce kolejnej godnej osoby przekażę. I 

gdzieś tam w głowie podczas słuchania tego wystąpienia Pana Profesora 

zaświtały mi słowa, które Edward Stachura napisał w ’85 bodajże roku, że: 

intuicja jest nieskończenie małą szpilką w głowie, ale prawość jest 

nieskończenie wielkim kamieniem na sercu. Tak a propos nawet zawodu 

wykonywanego przez Pana Profesora. Proszę mieć świadomość, że to brzemię 

prawości będę czuł przez każdy dzień sprawowania tej funkcji. Bardzo 

dziękuję i życzę Państwu i sobie dobrej współpracy. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – Panie Marszałku ! 

Raz jeszcze życzymy wszelkiej pomyślności i satysfakcji z pracy na tym 

ważnym stanowisku w Zarządzie Województwa Śląskiego. Szanowni 

Państwo ! Przechodzimy do kolejnego punktu porządku dziennego… 

 

 

6. Przyjęcie protokołów z XXXII, XXXIII i XXXIV sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XXXII sesji Sejmiku: 
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za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XXXIII sesji Sejmiku: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XXXIV sesji Sejmiku: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2017-2030 (druk 

V/568): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna. Czy inne komisje 

zajmowały się projektem tej uchwały ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa 

będzie chciał zabrać głos w sprawie projektu tejże uchwały ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2017 rok (druk V/559): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie do projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! Proszę o opinię 
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Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna ! Czy ktoś z 

Państwa zechce zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały ? 

 

- radny Tomasz Bednarek – chciałem zapytać o dwie pozycje z tej uchwały i 

prosić o dokładniejsze wyjaśnienie, ponieważ nie omawialiśmy tego 

szczegółowo na komisji. Jedna rzecz to jest zwiększenie wydatków w dziale 

710 o kwotę 1 mln zł, ale generalnie chciałem zapytać tu o pozycję realizacja 

zadań Pełnomocnika Marszałka ds. polityki rowerowej i chciałem się 

dowiedzieć więcej co kryje się pod tymi 350 tys. zł, na co one mają być 

wydane konkretnie. I druga pozycja to jest zwiększenie wydatków w dziale 

750 o kwotę 2,83 mln zł i tu jest zwiększenie wydatków na udział w 

imprezach promujących województwo śląskie, promocja herbu i logo 

województwa oraz reklama atrakcyjności gospodarczej i turystycznej – 1,83 

mln. Prosiłbym o wykazanie, rozdzielenie tej kwoty, pokazanie na co 

konkretnie w ten jeden 1,8 mln zł zostanie przeznaczone. I zadania związane z 

realizacją programu Śląskie 3.0 – 1 mln zł – tu bym prosił o wyjaśnienie na 

konkretnie jakie działania, jakie inwestycje czy inne projekty mają być 

wydane te środki w ramach tej pozycji ? 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – ja postaram się odpowiedzieć na drugie 

pytanie – pierwsze Pan Marszałek Mercik – ta kwota to jest nic innego … i 

teraz mogę lecieć ciurkiem: Europejski Kongres Gospodarczy, Tydzień 

Kultury Beskidzkiej, Gaude Mater, Festiwal Nowa Muzyka, Europejski 

Kongres Małych i Średnich Przedsiębiorstw – te wszystkie imprezy, które my 

gdzieś wspieramy jako Województwo Śląskie, w tej kwocie są, czyli te 

wszystkie imprezy, które też za Państwa zgodą staramy się dofinansować 

traktując je jako regionalne. Jest też tam 1 mln zł pod hasłem Kierunek Śląskie 

3.0. Obiecaliśmy, że te wszystkie rzeczy, które zebraliśmy i skatalogowaliśmy, 

nad którymi dyskutowaliśmy z mieszkańcami województwa śląskiego i 

szeroką grupą ekspertów, że każdy projekt zacznie żyć i że będzie miał fiszkę 

projektową. Zobowiązaliśmy się też do tego, że kilka projektów już nabierze 

tempa i to był Park Śląski jako projekt, rewitalizacja Szlaku Orlich Gniazd, 

nowe podejście do Tygodnia Kultury Beskidzkiej, rewitalizacja i budżet 

obywatelski i na te prace po prostu też będziemy jakie środki próbować gdzieś 

znajdywać, ale generalnie Kierunek Śląskie 3.0 się nie kończy, tylko będziemy 

dalej przy tych projektach właśnie zbierać ludzi, zbierać ekspertów i 

dyskutować jak teraz te hasła, które powiedziałem, powinny wyglądać, jak je 

wdrożyć w życie. Dalej nie mamy, że tak powiem … bo taka idea Kierunków 

Śląskie… my nie mamy wiedzy na wszystko, idziemy do ludzi i pytamy jak 

sobie wyobrażają realizację tych wszystkich zadań. 

 

- radny Henryk Mercik, Członek Zarządu Województwa –…Panie Radny ! 

Otóż chcielibyśmy w tym roku w ramach polityki rowerowej przejść od takich 
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rzeczy jak audyty do konkretnych działań i wykorzystać tą wiedzę, którą 

zdobyliśmy w roku ubiegłym. Na co są te pieniądze ? Otóż najbardziej 

zaawansowanym projektem jeśli chodzi o trasy rowerowe w naszym 

województwie jest tzw. Wiślana Trasa Rowerowa. To jest projekt 

ogólnopolski, to jest projekt międzyregionalny, ona się łączy z tym odcinkiem 

który jest na terenie województwa małopolskiego. Niestety, nasz odcinek pod 

względem infrastruktury, względem organizacji ruchu – mimo, że jest 

przejezdny na całej długości – nie odpowiada absolutnie tym standardom, 

którym powinien odpowiadać. Daleko mu do tego odcinka małopolskiego. 

Chcemy za te 350 tys. finansować działania dotyczące organizacji ruchu na 

Wiślanej Trasie Rowerowej, oznakować całą trasę znakami typu R4, zrobić to 

w przyjętym ogólnie wysokim standardzie, tak abyśmy mogli otrzymać taką 

wysokiej jakości infrastrukturę rowerową, kompatybilną z tą, którą posiada 

sąsiednia Małopolska. To tyle ! 

 

- radny Tomasz Bednarek – dziękuję za odpowiedzi. O ile Pan Marszałek 

Mercik w zasadzie odpowiedział tak jak oczekiwałem, czyli podał konkretną 

kwestię, na którą zostaną środki wydatkowane, o tyle z odpowiedzią Pana 

Marszałka nie do końca mogę … nie do końca mnie zadowala, ponieważ 

jesteśmy w ciągu roku budżetowego, te wszystkie imprezy, które Pan 

Marszałek wymienił – Europejski Kongres Gospodarczy i Kongres Małych i 

Średnich Przedsiębiorstw, różne wydarzenia kulturalne – one już w projekcie 

budżetu były i miały swoje finansowanie. Jeżeli w trakcie roku budżetowego 

dokonujemy zwiększenia wydatków na dane cele, to powinniśmy wiedzieć, że 

z tego 1,8 mln, nie wiem, 100 tys. na to, 100 tys. na to, a 200 tys. na to, bo tu 

już uważam, że Zarząd powinien mieć takie konkretne informacje, a nie 

traktować ten budżet jako taki worek – wrzucimy tam 1,8 mln i jak coś się tam 

ciągu roku znajdzie to wydamy. Można tak planować może przy projekcie na 

początku, ale teraz powinno to być konkretnie rozdysponowane, tak samo jak 

w przypadku tego wydatku na Kierunek Śląskie 3.0. Dlatego prosiłbym jeszcze 

raz o konkretne rozdysponowanie i uzasadnienie dlaczego na przykład na daną 

imprezę trzeba zwiększyć w stosunku do tego co było przewidziane w 

projekcie, pierwotnym projekcie budżetu, ewentualnie proszę o przygotowanie 

takiego zestawienia i pisemną odpowiedź. 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – zgadzam się z Pana jedną uwagą, że to są 

rzeczy negocjowalne i my za każdym razem staramy się żeby budżet 

Województwa Śląskiego był stosunkowo jak najmniej obciążany jeżeli chodzi 

o dofinansowanie pewnych imprez. Jeżeli my dzisiaj założymy w budżecie że 

dodajemy im tyle, to albo damy im tyle, albo będziemy musieli się dać więcej 

– mówię w sensie jakby podejścia do negocjacji. Tak, że nie wszystko, pewne 

rzeczy mamy gdzieś tam uzgodnione i zaraz poproszę dyrektorów żeby to 

powiedzieli, ale niektóre naprawdę negocjujemy do ostatniego dnia. My raczej 
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staramy się dawać mniej niż więcej, raczej chcemy oszczędzać, bo tych 

środków budżetowych, jak Państwo wiecie, jest mało. Jeżeli my dzisiaj 

ogłosimy sztywne kwoty to zamkniemy sobie drogę do negocjacji, co myślę 

nie jest celem, ale teraz bym Pana Dyrektora poprosił żeby to co już mamy 

wynegocjowane żeby powiedział. Oczywiście to będzie teraz osąd czy to dużo 

czy mało, ale to trzeba być w procesie żeby rozumieć. Wszyscy mówią, że 

mało ! Jeszcze nie słyszałem, że ktoś powiedział: super, za dużo, nie chcę 

tego ! Wszyscy mówią, że za mało, a z drugiej strony jak tu siedzimy, to część 

z Państwa sama podpowiada, które imprezy dofinansowywać. W każdym razie 

dofinansowujemy imprezy o zasięgu regionalnym, które szkoda gdyby 

zniknęły z mapy województwa śląskiego. Jesteśmy najczęściej drugim, czy 

trzecim sponsorem, nigdy nie jesteśmy raczej sponsorem głównym. Na 

pewnych imprezach nam zależy, jak wejście w Silesia Marathon – nie było 

nas, a chcemy – i też być w innych regionach województwa, stąd taki zwrot w 

kierunku północy i południa, żeby tam też, nie tylko w Katowicach żeby się 

działo, gdzie jest bogaty samorządowy jakby sponsor, mówię o mieście 

Katowice i też innych bogatych miastach, ale też żeby się zwrócić na południe 

i na północ. 

 

- Pan Maciej Gramatyka, Dyrektor Wydziału Komunikacji Społecznej – 

odpowiadając na pytanie Pana Radnego, przed chwilą Pan Marszałek 

rzeczywiście wspomniał, że trudno jest wskazać wszystkie imprezy, w których 

będziemy brać udział, natomiast rzeczywiście można wymienić, że to jest 

OFF Festival, w którym Województwo Śląskie jest jednym z partnerów od 

wielu lat, ale takim mniejszościowym tak naprawdę, dlatego, że głównym 

partnerem finansującym ten festiwal jest Miasto Katowice. To jest festiwal 

Tauron Nowa Muzyka, przy którym Miasto Katowice również jest obecne i 

Województwo będzie partycypować w kosztach. To jest naszym zdaniem 

doskonała okazja do promocji województwa również poza granicami tegoż i 

poza Polską tak naprawdę, bo organizatorzy promują tą imprezę poza 

granicami kraju. To jest Silesia Marathon. W przypadku Silesia Marathonu, to 

jest wydarzenie, które w tym roku chcemy by było powiązane z otwarciem 

Stadionu Śląskiego, które rozpocznie się na terenie Muzeum Śląskiego i będzie 

prowadzić trasą aż do Stadionu Śląskiego, stąd kwota 160 tys. Ja nie 

chciałbym teraz z tymi kwotami operować, choć oczywiście mogę Panu 

Radnemu przekazać wszystkie informacje dotyczące tych kwot, natomiast są 

też środki, które są zarezerwowane, np. na kampanię antysmogową. Jesteśmy 

na etapie przygotowania strategii kampanii antysmogowej, która rozpocznie 

się najpóźniej jesienią, czyli w momencie kiedy wejdzie w życie uchwała 

antysmogowa, nad którą Państwo pracują, w związku z tym na to też są 

zarezerwowane środki. No i to tak pokrótce. Tutaj można jeszcze dodać 

Samorządowe Forum Kapitału i Finansów. Jest kilka takich imprez, pozostałe 

są, tak jak Pan Marszałek wspomniał, na etapie konsultacji, rozmów z 
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organizatorami, którzy się na nas zwracają. Ja bym jeszcze chciał też 

wspomnieć o tym, że to np. skoki w Wiśle, jedna z większych imprez 

promująca województwo. My byliśmy zadowoleni z tego w jaki sposób logo 

województwa było prezentowane podczas tych skoków, a i sama impreza 

zgromadziła naprawdę bardzo dużą liczbę widzów i to na miejscu, jak i przed 

telewizorami, a to w przypadku udziału Województwa 300 tys. To też jest w 

tym budżecie, który Państwo tutaj widzą, tak, że tych imprez jest dużo. Te 

kwoty być może, gdy popatrzymy tylko na tą jednorazową kwotę, na tą 

główną około 2 mln, może są szokujące, może trudno to oceniać, natomiast 

rozbijając to na konkretne imprezy, no to one tworzą właśnie tą główną kwotę. 

Ja mogę przekazać szczegółowe informacje Panu Radnemu, nie chciałbym 

wszystkim Państwu zabierać teraz czasu. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego 

na 2017 rok (druk V/569): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie do projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! Proszę o 

przedstawienie stanowiska Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia 

pozytywna. Czy inne komisje zajmowały się projektem tej uchwały ? … 

Opinia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego też jest 

pozytywna. Czy ktoś z Państwa zechce zabrać głos w sprawie projektu tej 

uchwały ? …[głosy z sali, poza nagraniem]… Szanowni Państwo ! Proszę 

między sobą dialogów nie prowadzić. Jeśli ktoś sobie życzy mównica jest 

otwarta ! … Pan Radny Bednarek ? … Dziękuję ! Czyli wycofujemy opinię 

wydaną przez Panią Przewodniczącą Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego. 

 

- radna Lucyna Ekkert – Panie Marszałku ! Ja na Pana ręce chciałabym złożyć 

podziękowania całemu Zarządowi za umożliwienie członkom Komisji 

Edukacji, Nauki i Kultury takiego czynnego udziału w pracach przy podziale 

środków i za uszanowanie naszego wniosku, który złożyliśmy przy 

opiniowaniu budżetu na rok 2017 i wyraziliśmy taką wolę ażeby właśnie mieć 

taki czynny udział. Jest to olbrzymia kwota, to prawie 20 mln zł i myślę, że 

zostanie z pożytkiem wydatkowana na wszystkie zadania statutowe. Te środki 

umożliwią naszym instytucjom kultury prawidłowe funkcjonowanie. Panie 
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Marszałku ! Jeszcze chciałam podziękować za zorganizowanie spotkania z 

dyrektorami instytucji artystycznych – miałam przyjemność uczestniczyć w 

tym spotkaniu, była to dobra wymiana zdań, poglądów i dyrektorzy mieli 

możliwość również porozmawiania z Panem Marszałkiem na temat 

problemów ich nurtujących. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – myślę, że też to był 

głos Komisji Edukacji Nauki i Kultury. 

 

- radny Andrzej Gościniak – chciałem w krótkich słowach przyłączyć się do 

serdecznych podziękowań jakie przed chwilą złożyła na ręce Pana Marszałka, 

całego Zarządu, Pani Przewodnicząca Komisji Edukacji Nauki i Kultury. To 

rzadkie wydarzenie byśmy mogli aż kwotą ponad 19,5 mln zł wesprzeć nasze 

instytucje. Ja osobiście, jako że zawodowo związany byłem z Filharmonią 

Śląską, serdecznie dziękuję za wspomożenie niezwykle ważnej imprezy jaka 

w tym roku się odbędzie, mianowicie 10. jubileuszowego konkursu 

dyrygentów, międzynarodowego, imienia Grzegorza Fitelberga. Konkurs ten 

został wsparty kwotą 800 tys. zł, co pozwoli Filharmonii zorganizować go na 

porządnym, przyzwoitym, europejskim poziomie. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – ja też jestem rad, że kultura dostaje pieniądze 

dodatkowe, niecałe, ale prawie 20 mln zł, jednak chciałbym przypomnieć, że 

przez kolejne lata odbieraliśmy po 10 % tak mniej więcej rocznie i gdyby 

obliczyć najpierw te straty, które poniosła kultura i teraz dołożyć 20 mln zł, to 

bilans wychodzi zdecydowanie, już nie będę teraz liczył, w milionach, bo to 

jesteśmy trochę też zaskoczeni pozytywnie, dlatego że jeszcze w czwartek na 

Komisji Budżetu nie było o tym mowy. W piątek żeśmy zdecydowali o tych 

dodatkowych pieniądzach, bardzo ładnie że to robimy dzisiaj, natomiast nie 

zapominajmy że dokładamy pieniędzy, których tak czy tak w kulturze ciągle 

będzie brakowało. Będę głosował za przyjęciem tej uchwały. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego 

w roku budżetowym 2017 (druk V/560): 
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- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie do projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! Proszę o 

przedstawienie stanowiska Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia 

pozytywna. Czy ktoś z Państwa będzie chciał zabrać głos w tej sprawie ? … 

Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego 

w roku budżetowym 2017 (druk V/561): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia 

pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos w sprawie projektu 

tej uchwały ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego 

w roku budżetowym 2017 (druk V/562): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna … Komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

zechce zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/31/7/2013 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 lutego 2013 roku 

w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także 

obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji przez 

Województwo Śląskie (druk V/554): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna … Czy ktoś z 

Państwa Radnych zechce zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały ? … Nie 

widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Województwa 

Śląskiego, położonej w Bytomiu przy ul. Smolenia (druk V/555): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … proszę o opinię Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna … Czy 

ktoś z Państwa Radnych zechce zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 1 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz 

Miasta Tychy czterech nieruchomości gruntowych położonych 

w Tychach (druk V/556): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę zatem o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna … 

Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna. Czy 

ktoś z Państwa Radnych zechce zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały ? 

… Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/51/16/2014 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 roku 

w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku 

przez oświatowe jednostki budżetowe Województwa Śląskiego 

(druk V/550): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Edukacji, Nauki 

i Kultury … pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych zechce zabrać głos w tej 

sprawie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 
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oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2017 rok 

(druk V/563): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Edukacji, Nauki 

i Kultury … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa zechce zabrać głos w 

sprawie projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu 

Gliwice (druk V/551): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … pozytywna. Czy ktoś z Państwa 

Radnych zechce zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

z Województwem Opolskim dotyczącego powierzenia zadania 

publicznego w zakresie planowania gospodarki odpadami 

komunalnymi oraz przyjęcia od Województwa Opolskiego 

powierzonego zadania publicznego w zakresie planowania 

gospodarki odpadami komunalnymi (druk V/552): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 
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Środowiska i Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna ! Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni 

przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz 

rejonizacji tych upraw w 2017 roku na terenie Województwa 

Śląskiego (druk V/553): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Rolnictwa i Terenów Wiejskich … opinia pozytywna ! Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego 

zmiany sposobu realizacji Programu rozwoju regionalnej 

infrastruktury sportowej (druk V/548): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Proszę zatem o przedstawienie stanowiska Komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji … opinia pozytywna ! Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały ? 

 

- radna Marta Salwierak – chciałabym zarekomendować przyjęcie tego 

stanowiska dotyczącego zmiany sposobu realizacji Programu rozwoju 

regionalnej bazy sportowej. Jest to o tyle ważne stanowisko gdyż dotyczy 

bezpośrednio samorządu, gdzie w tym momencie odbiera się decyzyjność i 

kompetencje samorządom wojewódzkim, a to właśnie samorząd regionalny 

jest najbliżej ludzkich spraw, najbliżej gmin i powiatów i to do naszej 
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kompetencji do tej pory decyzyjność o wskazywaniu beneficjentów programu 

należała. Przez 18 lat, kiedy Urząd Marszałkowski był partnerem tego 

programu, Ministerstwo Sportu i Turystyki zawsze wypowiadało się 

pozytywnie o naszej współpracy, nigdy nie było żadnych uwag w tej kwestii, 

dlatego uważamy, że powinien ten program nadal pozostać w naszej 

kompetencji. Dzięki tej 18-letniej współpracy powstało 535 inwestycji 

sportowych w naszym województwie i to jest naprawdę olbrzymi wkład i to 

właśnie nasz samorząd lokalny wie w których regionach są braki, gdzie są 

białe plamy i gdzie należy tą bazę sportową rozwijać. Szanowni Państwo ! 

Myślę, że wszyscy tutaj jako samorządowcy zgodzimy się z tym, że samorząd 

regionalny jest bliżej mieszkańców, bliżej wyborców, niż Warszawa i w naszej 

kompetencji powinien ten program pozostać, tak, że serdecznie Państwa 

proszę o przyjęcie tego stanowiska. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Pani Radnej 

za wypowiedź. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych zechce zabrać głos w 

sprawie projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 5 

wstrzym. 6 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego 

Pogotowia Ratunkowego w Katowicach (druk V/549): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – odwołuje się Pana 

Bolesława Gębarskiego z rady społecznej w tymże Wojewódzkim Pogotowiu 

Ratunkowym, natomiast mamy oryginał oświadczenia, na mocy którego 

zgłoszony jest do pracy w tymże gremium Krzysztof Piotr Laga. Dodam, że 

jest to zgłoszenie na zasadzie consensusu, ale dla formalności spytam czy są 

inne zgłoszenia do pracy w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Pogotowia 

Ratunkowego ? 

 

- radny Andrzej Gościniak – to miejsce w ramach uzgodnień między 

ugrupowaniami politycznymi przysługujące Platformie Obywatelskiej. Pan 

Bolesław Gębarski był zobowiązany złożyć rezygnację z uwagi na to, iż objął 

stanowisko dyrektora pogotowia ratunkowego w jednym z miast metropolii, 

wchodziłby w konflikt interesów. Pan Krzysztof Laga – ostatnie zdanie – to 

rocznik ’62, prawnik, Uniwersytet Śląski, były poseł II kadencji, były 
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podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

czasów rządów AWS. Był także przewodniczącym Rady ds. Informatyki przy 

premierze Jerzym Buzku. Ma doświadczenie w pracy rady społecznej, 

ponieważ w latach 2012-2015 był członkiem Rady Społecznej 

Wojewódzkiego Pogotowia Ratunkowego w Katowicach. Uznajemy, iż ma 

kwalifikacje do tego żeby tą funkcję objąć i prosimy o poparcie tej 

kandydatury. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Panu 

Radnemu. Czy ktoś z Państwa zechce zabrać głos jeszcze w sprawie projektu 

uchwały ? … Nie widzę ! A zatem wpisujemy w paragrafie 2: wybiera się 

Pana Krzysztofa Lagę … i dalej zgodnie z treścią projektu uchwały. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Sejmiku Województwa Śląskiego w 2017 roku (druk 

V/564): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie do projektu tejże uchwały ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa 

zechce zabrać głos ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia (druk V/571): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

zechce zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

25. Informacja z przebiegu Forum Samorządowego z dnia 16 marca 

2017 roku: 
 

- radna Sylwia Cieślar, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 16 marca w 

Warszawie odbyło się Forum Samorządowe, w którym uczestniczyło ponad 

1500. samorządowców z całej Polski reprezentujących wszystkie szczeble 

samorządu terytorialnego i wszystkie komitety wyborcze, które w ostatnich 

wyborach samorządowych wprowadziły do organów gmin powiatów i 

województw swoich przedstawicieli. Spotkanie dotyczyło obrony polskiego 

samorządu przeciwko już realizowanym i jeszcze planowanym działaniom 

władzy państwowej. Organizatorami forum były wszystkie ogólnopolskie 

organizacje samorządowe: Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej, 

Polskiej Unia Miasteczek Polskich, Związek Miast Polskich, Unia Metropolii 

Polskich, Związek Powiatów Polskich i Związek Województw 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz Ogólnopolskie Porozumienie Organizacji 

Samorządowych. W ich imieniu na forum bezpośrednio zaprosił Marek 

Olszewski, aktualny Wiceprzewodniczący Komisji Wspólnej Rządu i 

Samorządu Terytorialnego ze strony samorządowej, Prezes Związku Gmin 

Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. Po wystąpieniu wprowadzającym 

prezesów lub wiceprezesów, w przypadku Unii Miasteczek Polskich, 

organizacji samorządowych, głos zabrali: Cezary Trutkowski, Prezes Zarządu 

Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej, Jerzy Stępień, ostatni żyjący ojciec 

polskiego samorządu terytorialnego, były Prezes Trybunału Konstytucyjnego, 

a także przedstawiciele Platformy Obywatelskiej – Pan Tomasz Siemoniak, 

Polskiego Stronnictwa Ludowego – Pan Władysław Kosiniak-Kamysz i 

Nowoczesnej – Pan Marek Sowa. Mimo zaproszenia nieobecni byli 

przedstawiciele pozostałych ugrupowań parlamentarnych. Ze względu na 

działania władzy państwowej wobec samorządu oraz bezpodstawne oskarżenia 

kierowane wobec samorządowców spotkanie miało bardzo emocjonalny 

przebieg. Zebrani przez aklamację przyjęli apel dotyczący obrony 

samorządności w Polsce powołując Samorządowy Komitet Protestacyjny. 

Przyjęli też Kartę Samorządności, którą organy stanowiące wszystkich 

jednostek samorządu terytorialnego mają podjąć w tym samym terminie, który 

wskaże komitet protestacyjny. W trakcie sesji, na których będzie procedowana 

ta karta, prosi się aby flagami gmin powiatów i województw oflagować 

wszystkie jednostki samorządu. Prosi się również aby apel i kartę 

upowszechnić wśród społeczności lokalnych i regionalnych za pośrednictwem 

mediów, własnych i niezależnych. W trakcie dyskusji padł również między 
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innymi wniosek aby w dniu samorządu terytorialnego wszyscy samorządowcy 

spotkali się przed Pałacem Prezydenckim w Warszawie. Organizacje 

samorządowe rozważają również zawieszenie działalności Komisji Wspólnej 

Rządu i Samorządu Terytorialnego. Ja bardzo proszę Pana Marszałka o to by 

również tą informacje o forum udostępnił na naszej stronie internetowej, jak 

również apel i kartę. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – dziękujemy Pani 

Przewodniczącej za informacje z przebiegu Forum Samorządowego, które 

odbyło się 16 marca w Warszawie. Czy ktoś z Państwa zechce zabrać głos w 

sprawie informacji, która została przedłożona ? 

 

- radny Jan Kawulok – ja mam pytanie takie praktyczne czy tutaj Pan 

Przewodniczący miał zaproszenia, że tak powiem na udział w tym forum dla 

nas radnych, no bo od nas chyba nikt nie dostał tego zaproszenia, także nie 

wiem czy radni pozostałych klubów mieli zaproszenie czy nie, no bo teraz jak 

gdyby jeżeli nas nikt nie zaprasza na to forum, no dobrze, że mamy tą 

informację, natomiast żeby ktoś nie lekceważył tak dużego samorządu jak 

Samorząd Województwa nie zapraszając nikogo z nas, no bo tu czytamy o 

wystąpieniach trzech polityków – wiemy, że z totalnej od pozycji – ale jednak 

chcielibyśmy też w tym brać udział, czyli następnym razem – moja prośba – 

żeby tego typu spotkania, żeby były w sposób formalny poprowadzone, czyli 

my jako radni dostajemy informacje, bierzemy w tym udział i oczywiście 

potem … że nie jesteśmy tylko do tego żeby wykonać marsz przed pałac jakiś 

tam, bo tak to zabrzmiało, że mamy którego dnia gdzieś tam iść. Prosimy o 

zaproszenie nas następnym razem, bardzo chętnie skorzystamy. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – odpowiadam na 

postawione pytanie – zaproszenie wpłynęło do mnie i niektórych z Państwa 

Radnych poinformowałem o tymże forum, nie wszystkich, dlatego też 

przyjmuję uwagę i następnym razem wszyscy, a co najmniej przewodniczący 

stanowiący prezydium Sejmiku i przewodniczący klubów, dostaną zgodnie z 

deklaracją, tak, że rozumiemy się …Czy będą jeszcze inne wypowiedzi w tej 

sprawie ? Jeśli nie, to dziękuję Pani Radnej za przedłożone informacje i 

kolejny punkt… 

 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

upamiętnienia 20. rocznicy uchwalenia obowiązującej Konstytucji 

Rzeczypospolitej Polskiej (druk V/570): 
 

- radny Bronisław Karasek – ja już nie będę tego uzasadniał, bo uczyniłem to 

przy wprowadzaniu do porządku obrad, ale w tym oświadczeniu, które jest 
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załącznikiem do uchwały, ja bym proponował w ostatnim zdaniu jest: czuje się 

w obowiązku przypomnieć, że respektowanie tych i innych przepisów 

Konstytucji jest niezbędnym warunkiem funkcjonowania Rzeczypospolitej 

Polskiej jako demokratycznego państwa prawa – ja bym proponował tutaj 

wykreślić te słowa: tych i innych … ogólnie respektowanie przepisów 

Konstytucji …żeby to się nie powielało … powtórzę ostatni akapit… 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – rozumiemy, że to jest 

autopoprawka, więc bez głosowania przyjmujemy… 

 

- radny Jan Kawulok – tutaj tylko i wyłącznie apeluję do nowego Pana 

Przewodniczącego o przyjęcie tego trybu, który nam się udało wprowadzić 

przy bazie sportowej, czyli stanowiska przyjmujemy czy rozsyłamy z 

wyprzedzeniem, tak żeby każdy z nas mógł spokojnie się zapoznać z tymi 

zapisami, ponieważ w tej chwili jestem zmuszony do pewnych pytań, które na 

pewno nie miałyby miejsca jeżeli to stanowisko byłoby z wyprzedzeniem 

dwóch tygodni. Pierwsze moje pytanie jest takie do autora – ponieważ bardzo, 

że tak powiem, cenię Konstytucję, natomiast wiemy, że Konstytucja z roku 

‘97 była jak gdyby pewnym podsumowaniem decyzji podjętych w roku ‘89 i 

czy mógłbym prosić o takich 5 istotnych różnic między Konstytucją sejmu 

kontraktowego, a Konstytucją z roku ‘97 – 5 istotnych różnic, które jak gdyby 

stawia historyczne zadanie tejże Konstytucji … 5, to zupełnie wystarczy. I 

drugi temat – tu jest zapis, że ta Konstytucja dała rozdział władzy 

ustawodawczej, wykonawczej i sądowniczej i tu już wprowadzamy w błąd, bo 

zdecydowanie wcześniejsze konstytucje, nie tylko ta z roku ‘97 czy ’89, ten 

rozdział wprowadziły, bo ktoś kto poczyta to stanowisko, to pomyśli że radni 

nie wiedzieli że w roku ‘96 już też był rozdział tej władzy i on był zupełnie 

sensownie prowadzony. To jest tylko i wyłącznie, tak jak powiedziałem, 

Konstytucja z ‘97 roku była podsumowaniem pewnych etapów przemian w 

Polsce, zresztą bardzo pozytywnie ocenionych przez wszystkich, natomiast 

żebyśmy tym stanowiskiem nie narazili się na śmieszność z tytułu że radni nie 

wiedzą, że ten rozdział był wcześniej, tylko został dopiero wprowadzony w 

roku ’97. Wynika to wszystko z tego, że znowu to stanowisko przyjmujemy w 

trybie ad hoc, nie takim, który wynika z naszego Regulaminu, Statutu czy 

procedowania w komisji, gdzie można spokojnie podyskutować. Ale wracając 

do tego sedna sprawy, te 5 istotnych różnic na pewno chętnie bym posłuchał, 

ponieważ to na pewno, ten krok, bym chciał wiedzieć. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – oczywiście na ten 

temat można długo mówić, nawet może być konferencja zwołana żeby 

podyskutować, ale proponuję dalsze krótkie wypowiedzi. Do takiej 

wypowiedzi zapraszam Pana Grzegorza Wolnika. 
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- radny Grzegorz Wolnik – moja wypowiedź będzie bardzo krótka, przede 

wszystkim chciałem powiedzieć tak: w dniu 17 marca o godzinie 9
55

 zostały 

wysłane maile z projektem stanowiska do: Grzegorz Wolnik…slaskie.pl, Piotr 

Czarnynoga…slaskie.pl, Jan Kawulok…slaskie.pl, Michał Czarski…slaskie.pl, 

etc. To, że Pan Radny był poza granicami kraju, to nie zwalnia Pana, że tak 

powiem, z zapoznawania się … zresztą Pański zastępca, Pan Piotr Czarnynoga 

otrzymał tego maila od Pana Bronisława Karaska, w związku z tym wydaje mi 

się, że Pańskie zarzuty są nie do końca trafione, a poza tym ja nie chciałbym 

wysłuchiwać ani jednej, ani pięciu, ani siedemdziesięciu siedmiu różnic 

pomiędzy poszczególnymi dokumentami, tylko chciałbym żebyśmy po prostu 

jako radni Sejmiku podjęli oświadczenie, że jesteśmy dzisiaj za tym i stoimy 

na takim stanowisku żeby Konstytucję szanować, ponieważ dzisiaj nie jest 

ona, niestety, w naszym kraju szanowana. Przykłady mogę podać, ale po sesji, 

bo to przedłuża tylko niepotrzebnie dyskusję. Dziękuję i popieram wniosek 

Kolegi Karaska. 

 

- radny Andrzej Gościniak – chyba dzisiaj po raz ostatni … wydawałoby się, 

że oświadczenie jest krótkie i proste. Ono rzeczywiście takie jest, ale jego 

ciężar gatunkowy jest niezwykły. Zwracając się do Państwa chcę się teraz 

zwrócić do Pana … chciałoby się powiedzieć: Panie Radny, Przewodniczący 

Klubu Janie Kawulok, chciałoby się powiedzieć: kochany, ale nie chciałbym 

żeby mnie wykluczyli z obrad, w związku z tym tego nie powiem – Pan wie 

do czego nawiązuję. Dzisiaj dwukrotnie zastosował Pan przekraczającą miarę 

przewrotność. W tym pytaniu jest przewrotność ! To nie egzamin z 

Konstytucji. Ja też nie chciałbym słuchać żadnych różnic, chciałbym żeby w 

moim kraju Konstytucja była powszechnie szanowana. Przepraszam że się 

powtórzę za Panem Przewodniczącym Wolnikiem, ale szanowana w kraju 

przez władzę krajową, państwową, nie jest ! Nie będę stosował przewrotności 

podobnej jak Pan to dzisiaj zastosował i powiem, że przykładów nie będę 

podawał, bo są one oczywiste. Dziękuję wnioskodawcom za to, że o tym 

pamiętali, o dwudziestoleciu, bo to dobra i konieczna okazja by o naszą 

Konstytucję, o jej przestrzeganie, także tu na Sejmiku się upomnieć. 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Kolego Radny ! Ja mam taki zwyczaj, że jeżeli 

coś jest dla mnie nielogiczne, to to mówię głośno. Wiem, że poprawność 

czasami mówi inaczej. Jeżeli uważam że w roku ’96, ’95, ’94 był już rozdział 

władzy ustawodawczej, wykonawczej i sądowniczej, to on był ! I ta 

Konstytucja akurat tego nie wprowadziła, czyli w tym apelu jest zawarty 

pewien błąd. Można oczywiście zostawić tylko ostatnie zdanie tego apelu. Tu 

będziemy się oczywiście różnić czy Konstytucja jest przestrzegana, bo 

oczywiście osoba, która na przykład czeka w kolejce do lekarza 6 lat mówi, że 

nie ma konstytucyjnego dostępu do lekarza – i mamy rację ! Wszyscy mamy 

rację ! Natomiast ja nie lubię, ja o nikim bym nie powiedział że mówi 
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przewrotnie. To jest krzywdzące dla mnie, bo to co dla kogoś jest przewrotne 

dla mnie nie jest przewrotne. Ja po prostu ze swojej logiki staram się to robić 

uczciwie jak najbardziej. Tak samo Panie Przewodniczący Wolnik ! Nie 

chodzi o przewrotność ! Faktycznie rozesłał Pan to 3 dni temu, czy 4 dni temu 

i było ustalone wcześniej z Panem, że będą wszystkie stanowiska rozsyłane 2 

tygodnie i to odnośnie bazy sportowej ono było rozesłane 2 tygodnie temu i 

wtedy faktycznie nie było żadnego problemu się zapoznać. Więc ja tylko i 

wyłącznie apeluję żeby stanowiska rozsyłać w takim trybie żeby mogły trafić 

na komisję branżową, czy odpowiednią: statutową, sportową itd. i nic więcej 

nie oczekuję. Oczywiście, że znowu się zgadzam z tym, że wszystko można 

przegłosować, bo to jest logika większości każdej władzy, natomiast też bym 

nie chciał … ja bardzo się czuję urażony Pana słowami o przewrotności. To, 

że ja coś czytam i co Panu nie odpowiada, to jeszcze bym nie nazywał takim 

jednak określeniem negatywnie kojarzącym się języku polskim. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – więcej zgłoszeń nie 

widzę, a zatem możemy przystępować do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 2 

wstrzym. 7 

 

 

27. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – chcę nam wszystkim 

przypomnieć, że informację otrzymaliśmy drogą elektroniczną, a także w 

wersji papierowej. Mogliśmy się z przebiegiem pracy Zarządu w okresie 

międzysesyjnym zapoznać. Czy są uwagi ze strony Państwa do tegoż 

sprawozdania ?... 

 

- radny Tadeusz Gruszka – zapytanie w dwóch miejscach mam … dotyczące 

przeznaczenia do oddania w dzierżawę nieruchomości na czas oznaczony 3 lat, 

położonej w Złotym Potoku. Czy to dotyczy Regionalnego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli, z którym kiedyś mieliśmy problem że to stoi 

niezagospodarowane ? Czy to dotyczy tego ośrodka, czy jakiegoś innego 

miejsca ? I drugie pytanie związane jest z przekazaniem mienia ruchomego. W 

punkcie 3 – zagospodarowanie składników majątku ruchomego Województwa 

Śląskiego – jest mowa o sprzedaży składników mienia ruchomego 

obejmujących: kocioł węglowy niskoemisyjny oraz kocioł węglowy 
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niskoemisyjny, tzn. są 2 takie kotły ? I pytam czy to są klasy piątej te kotły, bo 

jeżeli nie, to uważam że nie powinniśmy wystawiać takiego elementu skoro w 

naszej polityce już w tym roku chcemy wprowadzić żeby te kotły w piątej 

klasie były tylko w użytkowaniu, czy były wprowadzane. 

 

- Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Marszałkowskiego – jeśli chodzi 

o nieruchomość, to tak, potwierdzam, jest to ta nieruchomość w Złotym 

Potoku, o której Pan tutaj wspominał. Ona została przekazana do Śląskiego 

Zarządu Nieruchomości i Zarząd podjął decyzję o ogłoszeniu przetargu 

nieograniczonego na dzierżawę na okres 3 lat. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – więcej zgłoszeń nie 

widzę, a więc przyjmujemy sprawozdanie zarządu z działalności … w takim 

razie, bo może pytanie jest troszeczkę zaskakujące, tak bym to określił, w 

związku z tym mogę powiedzieć w imieniu Pana Radnego – Pan Radny 

Tadeusz Gruszka będzie oczekiwał na odpowiedź pisemną dotyczącą tych 

kotłów piątej klasy. W ten sposób skwitowalibyśmy wystąpienie Pana 

Radnego i brak na obecną chwilę odpowiedzi. Szanowni Państwo ! 

Przystępujemy do kolejnego punktu… 

 

 

28. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ?  

 

- radna Ewa Żak – w nawiązaniu do uprzednio złożonej interpelacji w sprawie 

rewitalizacji linii kolejowej nr 190 Bielsko-Biała – Cieszyn interpelacja w 

sprawie wysokości środków finansowych potrzebnych na remont wymienionej 

linii (na piśmie – INT.5.0003.0251/17 http://sejmik.slaskie.pl/ section_bip/ 

interpelacje). Ponadto złożyła interpelację w sprawie remontu murów oraz 

odwodnienia przy Zamku Sułkowskich w Bielsku-Białej (na piśmie – 

INT.5.0003.0250/17 http://sejmik.slaskie.pl/section_bip/ interpelacje) 

 

- radny Grzegorz Wolnik – dzisiaj w trakcie konwentu odbyliśmy taką dosyć 

interesującą dyskusję na temat ilości różnego rodzaju oświadczeń, różnego 

rodzaju stanowisk i żeby nie przyjmować kolejnego stanowiska i jednocześnie 

uczcić fakt 60-lecia Traktatów rzymskich proszę o wysłuchanie fragmentu Ody 

do radości… […] … Przypomnę tylko, że traktat o utworzeniu Europejskiej 

Wspólnoty Gospodarczej podpisało 6 państw – dzisiaj w Unii Europejskiej jest 

państw 28. Trochę, jako radni Platformy Obywatelskiej, obawiamy się że jest 

to coraz bardziej 27 plus 1, w związku z tym ten nasz dzisiejszy apel 
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muzyczny żebyśmy się z tą Unią jednak jak najbardziej identyfikowali, bo jest 

to pewna wspólnota kulturowa, a nie tylko polityczna. 

 

- radny Jan Kawulok – co prawda zgłaszałem się w punkcie: rezygnacja Pani 

Wicemarszałek…, no niestety nie zostałem dopuszczony do głosu, bo 

chciałbym też podziękować za pracę Pani Wicemarszałek. Wielokrotnie się 

różniliśmy – tak to bywa na każdym szczeblu zarządzania – natomiast na 

pewno w tym momencie kiedy złożyła rezygnację chciałem podziękować, 

zrobię to teraz. Mam nadzieję, że protokolant przekaże te podziękowania. 

Również chciałem się odnieść do słów Pana prof. Zembali, ponieważ bardzo 

ładnie powiedział, powiedział o naszej pracy wspólnej i przy okazji stwierdził, 

że bardzo często w życiu stara się mieć swoje zdanie. Nie tak dawno na 

komisji sejmowej wystąpił jako poseł PO bardzo mocno popierający projekt 

sieci szpitali. Wystąpił przeciwko jak gdyby swojemu środowisku, wystąpił ze 

swoją wiedzą i za to chciałbym też Panu Profesorowi podziękować, że 

czasami jednak trzeba mieć odwagę i powiedzieć to co się uważa na podstawie 

doświadczeń, wiedzy, więc również myślę, ponieważ nie miałem okazji, że te 

moje słowa zostaną przekazane do Pana Profesora. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – więcej zgłoszeń nie 

widzę w punkcie interpelacje, zapytania…, więc kończymy ten punkt i 

przystępujemy do ostatniego punktu porządku dziennego. Chcę Państwu 

przypomnieć członkom Kapituły, że posiedzenie tejże odbędzie tuż po 

zakończeniu naszych obrad w Sali Dębowej. Wszystkich członków komisji 

zapraszamy. Przypominam także Państwu o zdawaniu kart do głosowania… 

 

 

29. Zamknięcie sesji – wobec wyczerpania porządku dziennego zamykam 

XXXV sesję Sejmiku Województwa Śląskiego V kadencji [godz. 13
45

]. 

 


